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§  162 KFKS 2023-00001 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
 Ärende Åtgärd/ansvar 

A 
Skrivelser   

B 
Inbjudningar  

 Utbildning i totalförsvar för förtroendevalda 
(Försvarshögskolan) 

 

C 
Rapporter  

 Årlig rapport Npof 2022  

D 
Cirkulär, SKR  

E 
Övrigt  

 Protokoll nr 6 NEAB 2023-11-14  sign  

 Protokoll nr 6 NEFAB 2023-11-14  sign  

 Protokoll styrelsemöte CNAB nr5 23 nov 2023 
sign 

 

 Protokoll styrelsemöte 5 Boo 2023-11-23 sign  

 Protokoll styrelsemöte nr 6 NVOA 231123  

 
- - - - - 
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§  163 KFKS 2023–01124 

Internbudget kommunstyrelsen 2024 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen fastställer internbudget för år 2024 i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag, bilaga 1, till tjänsteskrivelsen daterad den 16 november 
2023. 

Johanna Kvist (S), Andreas Andersson (S) och Mikael Carlsson (NL) deltog ej i beslutet. 

Sammanfattning av ärendet 
Budgetramen för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige fastställdes av 
kommunfullmäktige den 13 november 2023. Kommunstyrelsen som helhet tilldelas 287,6 
miljoner kronor för 2024.  

Budgetramen för kommunfullmäktige uppgår till -5,5 miljoner kronor, vilket är en ökning 
med 2,0 miljonkronor för kostnadsökningar. Revisionens budget behålls oförändrat. Val- 
och demokratinämndens budget ökas med 4,5 miljoner kronor med anledning av valet 
2024.  

Kommunstyrelsen som egen nämnd har med den nya indelningen blivit tydligare och 
innehåller endast kostnader för den politiska organisationen samt budget som 
kommunstyrelsen och dess utskott förfogar över. Kommunövergripande kostnader så som 
medlemsavgifter och försäkringar får en egen gruppering ”kommungemensamt” med en 
budget på 11,1 miljoner kronor, vilket är en flytt av kommungemensamma från 
kommunstyrelsen som egen nämnd. Under stadsledning finns nu även alla stöd- och 
serviceenheter inklusive näringsliv och kundservice. Stadsledning får en utökad budget på 
69,5 miljoner kronor, vilket är dels en internbudgetflytt, dels satsningar på 14,5 miljoner 
kronor. Fastighetsenheten ska för 2024 lämna ett överskott på 10,5 miljoner kronor, vilket 
är 4,2 miljoner kronor högre än budget 2023. Det beror framför allt på minskade el- och 
värmekostnader. Särskilda fastighetsobjekt utökas med 11,0 miljoner kronor, till totalt 22,0 
miljoner kronor. Stadsutveckling får en ökad budget med 13,4 miljoner kronor till 28,8 
miljoner kronor där 7 miljoner kronor av ökningen är för driftkostnader på Mötesplats 
Nacka. Resultatkravet för välfärd skola och välfärd samhällsservice behålls oförändrade på 
1,0 miljoner kronor för respektive enhet. 

För perioden 2024–2026 tilldelas kommunstyrelsen 924,0 miljoner kronor netto i 
projektbudget. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 5 december 2023 

Bilaga 1. Kommunstyrelsens internbudget 2024 
Bilaga 2. Fastighetsenheten internbudget för 2024 
Bilaga 3. Stadsutveckling internbudget 2024 
Bilaga 4. Välfärd skolas affärsplan 2024 
Bilaga 5. Välfärd samhällsservice affärsplan 2024 
 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret m.fl.  – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 

 
Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet hade om möjligt reserverat sig mot kommunstyrelsens internbudget till 
förmån för eget budgetförslag. Internbudgeten har brister som Vänsterpartiet inte kan 
acceptera. Det saknas ordentlig löne- och priskompensation och det innebär i år igen, att 
det blir en neddragning av verksamheterna. Kommunstyrelsens internbudget ställer även 
ännu ett år krav på besparingar på produktionsområden så som Välfärd skola och Välfärd 
samhällsservice något som Vänsterpartiet invänt emot då verksamheter inte ska bedrivas 
utifrån ständiga besparingskrav.”   
 
- - - - - 
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§  164 KFKS 2023-01123 

Internkontrollplan kommunstyrelsen 2024 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslagen 
internkontrollplan för 2024 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 23 november 2023. 

Kommunstyrelsen antar föreslagen internkontrollplan för 2024 enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen den 23 november 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog under hösten 2020 ett reglemente för intern kontroll. Av 
reglementet framgår att den interna kontrollen ska bygga på en genomförd riskanalys. En 
riskanalys syftar till att identifiera interna och externa risker som kommunen riskerar att 
utsättas för. Till analysen hör också att kvantifiera hur stor sannolikheten är samt 
konsekvenserna för kommunen i händelse av att risken inträffar. Genomförd riskanalys 
ligger sedan till grund för den framtagna internkontrollplanen.  

Inför 2023 års internkontrollplan genomfördes en riskanalys för att identifiera interna och 
externa risker inom kommunstyrelsens ansvarområde. Vid en genomgång av 2024 års 
riskanalys framkom ingen ytterligare risk. Utifrån detta föreslås att internkontrollplan för 
2023 även gäller som 2024 års internkontrollplan för kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 23 november 2023 

Bilaga 1. Förslag på internkontrollplan för kommunstyrelsen 2024 
Bilaga 2. Riskanalys för kommunstyrelsen 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet hade om möjligt reserverat sig mot kommunstyrelsens internkontrollplan 
då denna utgår från nuvarande mål och budget och Vänsterpartiet hänvisar till eget 
budgetförslag.” 
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- - - - -  
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§  165 KFKS 2023-01125 

Kommunstyrelsens beslutsattestanter år 2024 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  

Kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Victor Kilén och ekonomi- och 
finansdirektör Christer Lindberg var för sig, att vara beslutsattestant för 
kommunens samtliga ansvar. Under stadsdirektörens frånvaro följer dennes 
beslutsattesträtt till tillförordnad stadsdirektör. 

2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Victor Kilén att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. 

3. Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören att besluta om förändring av 
beslutsattestanter för kommunstyrelsens samtliga ansvar samt kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Det innebär även en rätt för stadsdirektören 
vidaredelegera beslutanderätten. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
med beloppsgränser enligt tabell 1 i bilaga 1 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

5. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestanter för fastighetsenhetens 
ansvar 201xx och stadsutveckling ansvar 202xx samt 24xxx, har rätt att 
vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska 
anmälas till kommunstyrelsen. 

6. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för Välfärd skolas ansvar 
50000–52999 och Välfärd samhällsservices ansvar 57xxx har rätt att vidaredelegera 
beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. Delegationsbesluten ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

7. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet och utbetalning 
enligt tabell 2 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

8.  Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, 
undertecknande av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat 
enligt tabell 3a-b i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 



 
11 (30) 

 12 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år besluta om attestanter 
för kommande år. Kommunstyrelsen ska även årligen utse behörighetsattestanter, 
slutregistreringsattestanter samt utbetalningsattestanter för övergripande in- och 
utbetalningar från kommunens plus- eller bankgiro. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 11 december 2023 

Bilaga 1. Tabell 1–3 Beslutsattestanter 2024 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
  



 
12 (30) 

 12 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  166 KFKS 2023-01147 

Revidering av Reglemente för medelsförvaltning och 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medels-förvaltning 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott förslår kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen förslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för 
medelsförvaltning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 17 november 2023. 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning att 
kommunfullmäktige beslutar enligt punkt 1 ovan, följande.   

2. Kommunstyrelsen antar föreslagen revidering av Kommunstyrelsens 
bestämmelser för medelsförvaltning enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 17 
november 2023. 
 

Sammanfattning av ärendet 
All upplåning för kommunkoncernen sker av kommunen för att optimera kommunkon-
cernens likviditet (koncernkonto), skuldhantering och placeringar. På detta sätt sker en 
riskspridning vilket bidrar till en effektiv hantering.   

Den finansiella verksamheten styrs utifrån Reglemente för medelsförvaltning och Kommunstyrelsens 
bestämmelser för medelsförvaltning, vilka föreslås uppdateras. De föreslagna förändringarna består 
i huvudsak av en komplettering till beslutad låneram där lånetaket tillfälligt kan överskridas 
(i samband med refinansiering), ett förtydligande om att kommunen har en restriktiv 
inställning till att ingå borgen, ett stycke om befintliga garantiförpliktelse mot 
Käppalaförbundet samt ett förslag på att riskbegränsningen finansieringskällor tas bort. 

 
Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 17 november 2023 

Bilaga 1. Reglemente för medelsförvaltning, med spårning av föreslagna justeringar 
Bilaga 2. Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, med spårning av 
föreslagna justeringar 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret m.fl.  – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  167 KFKS 2022-00764 

Stiftelser förvaltade av Nacka kommun – ändring av 
firmatecknare 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

1. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer 
Lindberg som firmatecknare för Stiftelsen Skolsamfonden. Två av dessa tecknar stiftelsen i 
förening. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer 
Lindberg som firmatecknare för Stiftelsen Lindbergs fond. Två av dessa tecknar stiftelsen i 
förening. 

3. Kommunstyrelsen beslutar om att utse Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer 
Lindberg som firmatecknare för Stiftelsen Kapten P. Möllers Skolfond. Två av dessa 
tecknar stiftelsen i förening. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har fyra aktuella stiftelser: Stiftelsen Sociala Samfonden (under avveckling), 
Stiftelsen Skolsamfonden, Stiftelsen Lindbergs fond och Stiftelsen Kapten P. Möllers 
Skolfond där kommunstyrelsen är förvaltare. För respektive stiftelse ska förvaltaren utse 
firmatecknare som har rätt att underteckna handlingar för stiftelsen. Stadsledningskontoret 
föreslår Mats Gerdau, Victor Kilén samt Christer Lindberg som firmatecknare. I ärendet 
föreslås firmatecknare två i förening för respektive stiftelse. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 27 november 2023 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§  168                                                         KFKS 2023-01179/NTN-2023-00281 

Val av insamlingssystem – Fastighetsnära 
förpackningsinsamling (FNI) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige beslutar om att välja tvåfackslösning med tre kärl som systemval för 
fastighetsnära förpackningsinsamling i enbostadshus. Beslutet tas i enlighet med Nacka 
vatten och avfalls styrelses rekommendation av insamlingssystem. 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen beslutade sommaren 2022 om förändringar i förordningen om producentansvar 
för förpackningar. Enligt den nya förordningen tar kommunerna över ansvaret för 
insamling av förpackningar från FTI (Förpacknings- och tidningsinsamlingen) från och 
med 1 januari 2024.  

Beslut om vilken insamlingslösning som ska användas beslutas av varje kommun och i 
Nacka har bolaget Nacka vatten och avfall tagit fram förslag på lösning som är mest 
fördelaktig. Bedömning baseras på en extern utredning, kundundersökning och ytterligare 
faktorer som är väsentliga i sammanhanget. 

Rekommendationen är att införa ett insamlingssystem med tre tvåfackskärl. Det alternativ 
innebär lägst kostnad och stor flexibilitet. De nackdelar som finns, i form av att tidningar ej 
sorteras fastighetsnära, skulle kunna lösas genom antingen en tillvalstjänst eller att de 
singelbehållare som finns idag fortsätter att finnas. 

Alternativet med tre tvåfackskärl har lägst pris jämfört med de andra alternativen i 
utredningen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten offentlig utemiljö m.fl. daterad den 1 december 2023 

Bilaga 1. Utredning insamlingssystem för förpackningsinsamling enbostadshus 
Bilaga 2. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden 2023-11-21 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt 
(KD), Mikael Carlsson (NL) och Johanna Kvist (S), bifall till förslaget från enheten 
offentlig utemiljö m.fl.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
offentlig utemiljö m.fl.  – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det kommunala bolaget Nacka Vatten och Avfall (NVOA) tar över driften av 
Återvinnings-stationerna (ÅVS) 2024 och ska enligt lag gradvis införa Fastighetsnära 
Insamling (FNI) senast 2027. NVOA har nu beslutat att FNI vid småhus ska ske medelst 
flerfackkärl, och har startat ett projekt för att upphandla hämtning av förpackningar, 
restavfall samt matavfall. Detta är helt i linje med den lösning som Nackalistan förordat 
sedan 2019, under förutsättning att FNI blev lag vilket nu skett. Natur- och trafiknämnden 
ska fatta beslut i november 2023. Först och främst vill Nackalistan tacka för ett väl 
förberett ärende, som föregås av en flerårig utredning där olika alternativ mot flerfackskärl 
först analyserats och förkastats. Valet av flerfackskärllösning föregicks av en presentation 
av fyra olika alternativ med olika kombinationer av kärl, samtliga utredda ur ett 25-tal olika 
aspekter med en poängsättning för varje alternativ och aspekt samt kostnader per 
alternativ. Förfarandet med en kvantitativ analys av studerade alternativ som alla detaljerat 
redovisades för nämnden i god tid före beslutsfattande var föredömligt. Vi fick även 
utförliga svar från NVOA på Nackalistans skriftliga frågor. Den nu valda lösningen med 
tvåfackskärl ligger efter en sammantagen bedömning av de fyra alternativet bäst i linje med 
Nackalistan fleråriga krav att det totala antalet tömningskärl (för restavfall, matavfall och 
förpackningar) ska minimeras liksom antalet entreprenörer och fordon. Det totala antalet 
tömningar bör minimeras utan att kärlen överfylls. Detta för att förenkla för hushållen, 
hålla avfallstaxorna nere samt minska klimatutsläppen. Nackalistan står fast vid vår 
ståndpunkt att kommunen ska få full kostnadstäckning för insamlingen av förpackningar, 
som ju ska finansieras helt av producentavgifter uttagna vid inköp av en viss artikel. Då 
NVOA bedömt att så sannolikt inte så att ske, vill vi att alla kostnader för FNI 
separatredovisas av dem, så att det går att följa upp hur stor del av kostnaden som betalas 
av avfallskollektivet. Detta skulle möjliggöra för kommunen att fortsatt driva frågan mot 
staten och Naturvårdsverket.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är bra att en lösning för metallåtervinning nu finns på plats, i linje med vårt tidigare 
yrkande i ärendet i Natur- och trafiknämnden. Återvinning och återbruk är en av nycklarna 
för att vi ska kunna hushålla med naturens resurser, varför det måste bli rätt när vi väljer 
kärl till fastighetsnära förpackningsinsamling. Samtidigt är det ett oerhört högt ekologiskt 
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värde på återvinning av metall och det är också den fraktion där Nackaborna är bra på att 
återvinna och därmed når avfallsmålen, så en lösning för detta måste med vid en övergång 
till fastighetsnära insamling.” 
 
- - - - - 
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§  169 KFKS 2023-00805 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.   
 
Kommunstyrelsen antar förslag på revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 6 december 2023, med följande tillägg: Punkt 
12.3 i delegationsordningen stryks, vilket innebär att större verksamhetsförändringar samt 
start och nedläggning av verksamhet ska beslutas av kommunstyrelsen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Ett antal ändringar föreslås i kommunstyrelsens delegationsordning avseende framförallt 
bestämmelser för personal inom produktionsverksamheterna. I korthet innebär föreslagen 
på ändringar att närmsta chef ska ha befogenheten att ansvara för sina personalgrupper vad 
gäller rekrytering och lönesättning och att det ska vara närmaste chef som fattar sådana 
beslut vilket är i linje med det nära ledarskapet. Produktionen har stora personalgrupper 
vilket inte heller gör det praktiskt att rekrytera och sätta lön även för de biträdandes 
personalgrupper. Delegationsordningen har därför kompletteras med nya titlar som 
delegater bland annat administrativ chef och biträdande rektor. 

Det föreslås även några mindre ändringar inom avsnittet som avser kommunstyrelsens 
funktion som huvudman enligt skollagen respektive personalorgan samt inom 
fastighethetsområdet. Det föreslås även ett tillägg utifrån den nya lagen om viktigt 
meddelande till allmänheten (så kallat VMA). 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 6 december 2023 

Bilaga 1. Förslag på revidering av delegationsordning   
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från juridik- och kanslistaben med följande 
tillägg: ”Punkt 12.3 i delegationsordningen stryks, vilket innebär att större 
verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamhet ska beslutas av 
kommunstyrelsen.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och tilläggsförslaget från Mats Gerdau (M). Ordförande ställde först förslaget 
från juridik- och kanslistaben mot bifall, och fann att arbetsutskottet hade bifallit förslaget. 
Därefter ställde ordförande tilläggsförslaget från Mats Gerdau (M) mot bifall och fann att 
arbetsutskottet hade bifallit förslaget.  
Slutligen konstaterade ordförande att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat enligt 
förslaget från juridik- och kanslistaben med tilläggsförslaget från Mats Gerdau (M). 

 
Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi i Socialdemokraterna är positiva till de förändringar av delegationsordningen som nu 
föreslås. Inte minst att denna förändras så att delegationen av större 
verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamheter nu upphör. Vi anser 
att det är anmärkningsvärt att det tagit så lång tid för det moderatledda minoritetsstyret att 
inse sitt ansvar och hantera frågan om Saltängens skolas nedläggningshot. Vi är nöjda och 
lättade att detta nu är avvärjt efter stort engagemang från föräldrar, boende i Saltängen och 
Saltsjö-Duvnäs samt otaliga motioner och politikerinitiativ från oppositionen. Möjligheten 
att ta ansvar genom att överpröva rektorns ogiltiga beslut och fatta ett annat beslut, som 
inte hade blivit föremål för laglighetsprövning, har hela tiden funnits. Det moderatledda 
styret valde dock en annan väg. Förvaltningsrättens dom landade som väntat i enlighet med 
tidigare etablerad praxis kring delegation och hur en skolenhet definieras, och det är därför 
lämpligt att delegationsordningen nu revideras för att undvika liknande fall i framtiden.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan välkomnar att punkt 12.3 i delegationsordningen stryks, vilket innebär att 
större verksamhetsförändringar samt start och nedläggning av verksamhet ska beslutas av 
kommunstyrelsen. Det är något som vi efterfrågat i ett politikerinitiativ tidigare.” 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det tog drygt tio år, men äntligen ändras kommunstyrelsens delegationsordning så att 
verksamheter inte längre kan läggas ned i utskottet. Trägen vinner, det här är något 
Miljöpartiet återkommande påpekat det senaste decenniet och återupprepat inte minst i 
fallet med Saltängens skola (där delegation dock tagit ännu ett snäpp och delegerats än 
längre bort). Vi välkomnar att samtliga partier nu står bakom vårt yrkande om att vi ska ha 
en delegationsordning som rimmar med kommunallagen och som explicit hänvisar till 
den.” 
 
- - - - - 
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§  170 KFKS 2023-01038 

Remiss - Europeiska kommissionens förslag till 
förordning om bekämpande av sena betalningar vid 
handelstransaktioner 
Yttrande till Justitiedepartementet 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen antar juridik- och kanslistabens förslag till yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 28 november 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Europeiska kommissionen presenterade den 12 september 2023 ett förslag till en ny 
förordning om bekämpande av sena betalningar vid handelstransaktioner, som ska ersätta 
det nuvarande EU-direktivet på området från 2011. Regeringen vill nu ha synpunkter på 
kommissionens förslag. 

Det föreslås bland annat att en tvingande betalningstid om högst 30 dagar införs vid 
handelstransaktioner mellan företag samt mellan företag och myndigheter eller andra 
offentliga organ. Det ska vara möjligt att avtala om en kortare betalningstid än 30 dagar, 
om det följer av nationell rätt.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 28 november 2023 

Bilaga 1. Förslag till Europaparlamentets och rådets förordning om bekämpande av sena 
betalningar vid affärstransaktioner 
Bilaga 2. Faktapromemoria gällande förordning om sena betalningar (2023/24:FPM11) 
Bilaga 3. Juridik- och kanslistabens förslag till yttrande 
 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) bifall till förslaget 
från juridik- och kanslistaben med följande tillägg: ”Kommunen vill dock understryka att 
sena betalningar synes alltjämt vara ett problem för framför allt små och medelstora 
företag. Problemen bör adresseras med mer verkningsfulla åtgärder än de som hittills har 
vidtagits.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – förslaget från juridik- och 
kanslistaben och tilläggsförslaget från Johanna Kvist (S). Ordförande ställde först förslaget 
från juridik- och kanslistaben mot bifall, och fann att arbetsutskottet hade bifallit förslaget. 
Därefter ställde ordförande tilläggsförslaget från Johanna Kvist (S) mot avslag och fann att 
arbetsutskottet hade avslagit förslaget.  
Slutligen konstaterade ordförande att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutat enligt 
förslaget från juridik- och kanslistaben.  
 
- - - - - 
  



 
22 (30) 

 12 december 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  171 KFKS 2023-00284 

Motion – Tjänstepersonsbudget för lika förutsättningar 
Inkom den 20 mars 2023 från Desha Svenneborg, Joel Lallerstedt och Lisskulla Zayane (MP) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen utifrån att 
budgetprocessen kommer att utvecklas så att alla partierna får samma möjlighet och tid till 
att lägga fram ett budgetförslag. Det kommer dock inte att tas fram ett fullständigt 
budgetförslag från tjänstepersonerna utan underlaget kommer att inriktas sig på det 
ekonomiska utrymmet, volymförändringar omvärldsförändringar m.m. I ärendet, som 
kommer i början av 2024 (3 mars) till kommunstyrelsen, Plan för arbetet med mål och 
budgetramar 2025–2027, kommer stadsledningskontoret närmare beskriva i detalj om 
arbetet med 2025–2027 års budgetarbete. 
 
Motionen är därmed färdig behandlad. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Miljöpartiet har lämnat en motion till kommunfullmäktige med förslag om att en 
tjänstepersonsbudget tas fram och implanteras i Nacka så att samtliga politiska partier får 
samma förutsättningar för att ta fram en budget.  

Den nuvarande budgetprocessen i Nacka kommun beskrivs i ärendet. Det har även gjort 
en förfrågan till andra Stockholmskommuner om tjänstepersonsbudgetar. Utifrån denna 
undersökning så är det inte så vanligt att tjänstepersonsledningen i kommuner tar fram ett 
fullständigt förslag som alla partierna lägger sina egna förslag utifrån. Det är vanligare att 
tjänstepersoner tar fram ramar för budgetarbetet i form av skatteintäkter, 
befolkningsutvecklingar, omvärldsbevakning m.m. 

Utifrån intentionerna i motionen, att alla partierna ska få samma möjligheter och tid för att 
ta fram ett budgetförslag, kan detta ske genom att det underlag som stadsledningskontoret 
tar fram i början av oktober struktureras så att det kan skickas ut till alla partier. Det skulle 
innebära att alla partierna får samma underlag vid samma tidpunkt för att ta fram sina 
respektive budgetförslag.  

I början av 2024 (3 mars) kommer ett ärende upp till kommunstyrelsen, Plan för arbetet 
med mål och budgetramar 2025–2027. I detta ärende beskrivs hur kommande budgetarbete 
kommer att bedriva och där kan hänsyn tas till de intentioner som finns i motionen. 
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Stadsledningskontoret föreslår att alla detaljer om hur arbetet med 2025–2027 års 
budgetarbete kommer att beskrivas närmare i detta ärende. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 11 december 2023 

Bilaga 1. Motion – Tjänstepersonsbudget för lika förutsättningar (MP) 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Andreas Andersson (S) 
och Mikael Carlsson (NL) bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 
Protokollsanteckning 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är väldigt positiva till att budgetprocessen kommer att utvecklas så att alla 
partierna får samma möjlighet och tid till att lägga fram ett budgetförslag.  Det är bra att vi 
får underlaget kring det ekonomiska utrymmet, volymförändringar omvärldsförändringar 
m.m. så tidigt som möjligt. Om detta kan ske genom att det underlag som 
stadsledningskontoret tar fram i början av oktober struktureras så att det kan skickas ut till 
alla partier är det toppen. Det skulle innebära att alla partierna får samma underlag vid 
samma tidpunkt för att ta fram sina respektive budgetförslag, vilket vi i Nackalistan är 
positiva till.” 
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till att budgetprocessen kommer att utvecklas så att alla partier 
får samma möjlighet och tid till att lägga fram ett budgetförslag. Budgetprocessen försvåras 
för oppositionspartier då samma tjänstepersonsbudget som styrande partier haft tillgång till 
en längre period presenteras i slutskedet av processen. Det återstår att se hur det framtida 
underlaget som kommer att inrikta sig på det ekonomiska utrymmet, volymförändringar 
omvärldsförändringar och liknande kommer att påverka oppositionens möjligheter till en 
mer likvärdig utveckling av framtagande av mål och budget.”   
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Äntligen blir det bifall till vår motion och möjlighet till en ny budgetprocess där alla har 
samma möjligheter att ta fram egna budgetförslag. Det är idag på dagen (12/12-2016) sju år 
sedan vi la denna motion första gången och nu äntligen går den igenom! För oss är det 
också en förutsättning att vi i samband med budgetarbetet får tillgång till en räknesnurra 
och att de exceltabeller vi därmed får också har formler där vi själva kan laborera med 
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skattesats, checkhöjningar och andra satsningar vi vill göra med koppling till 
resultaträkningen och driftbudgetar.” 
 
- - - - - 
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§  172 KFKS 2023-00818 

Medborgarförslag gällande graffitiplank eller platser att 
lagligt få utöva graffitimålning på 
Inkom den 4 september 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget och noterar att frågan om graffittiväggar 
redan utretts av kommunen. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag som inkommit till kommunen föreslås att kommunen ska 
tillhandahålla ett graffitiplank eller platser att lagligt få utöva graffiti på i Nacka.  

Det har under de senaste åren beslutats om i flera kommuner runt om i Sverige att 
tillhandahålla lagliga graffitiväggar och det har i ett flertal fall utvärderats med positivt 
resultat. Det finns dock ett antal viktiga aspekter kopplade till öppna graffitiväggar som 
lyfts både i studier och av berörda kommuner bland annat gällande trygghet, praktiska 
funktioner och miljö. För att det ska fungera på ett bra sätt, upplevas som tryggt och det 
ska få ett positivt utslag är det nödvändigt att det finns en verksamhet kopplad till den 
öppna graffitiväggen. Det krävs både engagemang, kunskap och resurser för att utslaget ska 
bli positivt. 

Det finns sedan april 2021 en graffitivägg i privatregi i Nacka. Graffitiväggen är ett 
samarbete mellan fastighetsbolaget Attrium Ljungberg och nätverket Konstjord. 
Graffitiväggen är öppen för allmänheten att måla på efter godkännande av ansvarig 
konstnär.  

Behovet för ytterligare en öppen graffitivägg bedöms inte överväga den mängd resurser det 
krävs för att på ett tryggt och säkert sätt tillhandahålla detta.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 21 november 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

 
Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Graffiti och gatukonst är konstformer som på många platser runt om i Sverige idag saknar 
en yta att existera på. Vid en öppen vägg kan människor mötas och uttrycka sig på sätt som 
annars inte har någon självklar plats i det offentliga samtalet. Det är en kontaktyta mellan 
unga och vuxna, traditionella konstnärer likväl som graffitimålare kan stå sida vid sida och 
skapa med allmänheten som publik. Vi ser positivt på en öppen vägg men konsekvenserna 
som kan uppstå måste utredas tillsammans med fördelarna givet förutsättningarna vid 
respektive plats. Platsen måste kännas trygg för alla och bli en positiv yta dit människor kan 
mötas över generationer.”  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet anser att medborgarförslaget hade kunnat utredas mer grundligt. Det 
nämns bland annat att det finns en privatägd graffitivägg där konstformen graffitti utövas 
och som fyller sin funktion. Kommunen hade kunnat använda detta exempel som 
inspiration i att hitta liknande platser och förutsättningar för att föreslå exempel där det 
eventuellt hade fungerat med en kommunal vägg. Underlaget som presenteras lyfter till en 
stor del graffitti som ett trygghetsredskap för att minska klotter men det saknas en 
redogörelse för konstformen som ändå graffiti är. Vänsterpartiet hade önskat en 
redogörelse av behovet bland de som utövar graffiti. Det kan mycket möjligt vara så att den 
privatägda vägg som finns idag uppfyller behovet men det är svårt att avgöra när det saknas 
en redogörelse för hur utbredd konstformen är i Nacka.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet håller med om att vi behöver fler möjlighet att samskapa konst i våra 
gemensamma livsmiljöer och ge möjlighet till olika kulturella uttryck i vårt samhälle. Platser 
att lagligt få måla på är en del av detta och något vi gärna vill se i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§  173 KFKS 2023-00641 

Medborgarförslag - Inrätta en obligatorisk 
barnkonsekvensanalys vid alla beslut som rör barn 
Inkom den 15 juni 2023 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.  

Kommunstyrelsen noterar att det redan av lag följer att barnkonventionen ska beaktas i alla 
beslut som kan påverka barn. Därtill är det i kommunen redan obligatoriskt att i 
tjänsteskrivelser, som utgör beslutsunderlag, redogöra för vad ett beslut bedöms innebära 
för konsekvenser för barn. Som ett led i detta kan en barnkonsekvensanalys behöva tas 
fram. Det finns vägledning kring hur arbetet kan utformas. Det pågår kontinuerligt ett 
arbete i kommunen för att säkerställa och utveckla arbetet med att efterleva 
barnkonventionen. Det krav som redan finns och det arbete som pågår bedöms uppfylla 
intentionerna bakom förslaget i motionen. Medborgarförslaget är med detta 
färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att Nacka kommun ska inrätta ett krav 
på en obligatorisk barnkonsekvensanalys i all kommunalt finansierad verksamhet samt att 
analysen ska ligga till grund för samtliga beslut som påverkar barn.  

Kravet på att beakta barnkonventionen följer av att den utgör svensk lag. I kommunen är 
det redan är obligatoriskt att i tjänsteskrivelser, som utgör beslutsunderlag, redogöra för 
vad ett beslut bedöms innebära för konsekvenser för barn. Som ett led i detta kan en 
barnkonsekvensanalys behöva tas fram. Det finns vägledning kring hur arbetet kan 
utformas. Det pågår kontinuerligt ett arbete i kommunen för att säkerställa och utveckla 
arbetet med att efterleva barnkonventionen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 16 november 2023 

Bilaga 1. Medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslistaben – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckning 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi i Socialdemokraterna anser att barnperspektivet bör genomsyra alla de förslag som 
fattas i kommunen. Därför har vi i vårt budgetförslag inför 2024 föreslagit att man på 
Socialenheten inrättar en tjänst för bevakande av barnperspektivet i de beslut som fattas i 
kommunen utifrån just barnkonventionen. Idag framgår en rubrik med “konsekvenser för 
barn” i alla kommunens beslutsunderlag. Det tycker vi är bra, men innehållet i denna 
behöver bli bättre för att för att på ett mer heltäckande sätt tydliggöra de konsekvenser ett 
beslut får för Nackas barn. Ett exempel på hur dessa skulle kunna utvecklas är just att den 
tjänst vi föreslår inrättas får i uppdrag att bevaka och se över dessa formuleringar. 
En regelrätt barnkonsekvensanalys ska göras ordentligt. Det fattas oerhört många beslut i 
nämnder och styrelser i en kommun samt på delegation av dessa som berör barn, att ta 
fram barnkonsekvensanalyser på alla dessa punkter skulle innebära en stor ökning av 
administration i kommunen, som istället hade kunnat gå till välfärdsverksamheten, och 
riskera leda till att de tas fram slentrianmässigt. Däremot är vi eniga med författaren av 
medborgarförslaget att i större beslut som rör barn, såsom vid större 
verksamhetsförändringar eller vid uppstart och nedläggning av verksamheter, ska ta fram 
ordentliga barnkonsekvensanalyser som ligger till grund för beslut.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan delar helt medborgarförslagets intention att på ett bra sätt ta tillvara barns 
perspektiv och hur de påverkas av olika kommunala beslut. Vi tycker dock inte att 
fullständiga barnkonsekvensanalyser behöver göras i alla ärenden då det skulle leda till en 
väldigt stor administrativ börda. 
Nackalistan tycker det är viktigt att fokus fortsätter att ligga på det stycke i 
tjänstehandlingar som heter ”konsekvenser för barn” vi tycker att denna del kan utvecklas 
och förbättras mycket och vi ser gärna att man inleder ett arbete för att höja kvalitén på 
dessa delar.”  
Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet är positiva till medborgarförslaget. Även om barnkonventionen redan av 
lag följs och det i kommunen är obligatoriskt att i tjänsteskrivelser, som utgör 
beslutsunderlag redovisa vad ett beslut bedöms innebära för konsekvenser för barn så kan 
arbetet utvecklas. Medborgarförslaget lämnar flera exempel som är utöver det som görs 
idag bland annat att återkoppling bör ske till barn och vårdnadshavare. Något som kanske 
redan sker i kommunen gällande enskilda ärenden, men dock inte systematiskt. 
Vänsterpartiet håller också med om att barn i högre grad kan involveras i beslutsprocesser 
som berör barn genom workshops, samtal och liknande. Det finns exempel där kommuner 
ska rusta upp lekparker där workshops som anpassats efter barn och involverat barn 
genomförts som en del av planprocessen. Det finns även kommuner som arbetat med olika 
typer av barn-och ungdomsråd för att förankra beslut med målgruppen. Vänsterpartiet ser 
detta som ett stort utvecklingsområde för Nacka kommun då barns inflytande behöver 
stärkas och tas tillvara på.”  
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Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Att barnkonventionen numera är lag i Sverige var något Miljöpartiet drev igenom i 
regeringen och som vi kämpade länge för. Barn är egna personer, med olika egenskaper, 
drömmar och förhoppningar, men också tankar och idéer om hur deras situation kan bli 
bättre, som har rätt att komma till tals och har egna rättigheter. Att ta hänsyn till 
konsekvenser för barn och påverkan på dem är viktigt i allt beslutsfattande och det är bra 
att Nacka jobbar med det i underlagen. Vi har tidigare föreslagit att det arbetet skulle 
utvecklas också med fokus på morgondagens barn, eftersom dagens beslut påverkar också 
kommande generationer. Utöver konsekvenser för barn vill vi också se fler medskapande 
dialoger med barn i olika beslut som påverkar barns vardag och livsmiljö, i allt från 
utformande av lekplatser, skolgårdar och idrottsplatser behöver barnens perspektiv och 
kunskaper tas till vara.” 
 
- - - - - 
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§  174   

Övriga frågor 
 
Det fanns inga frågor vid sammanträdet. 
 
- - - - - 
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